
Zápis 1-2020 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 21.2.2020 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef 

Pavlíček, Milan Vincenc 

 

 

Přítomni občané: 11 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání VZ ze dne 6.12.2019 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Žádost o územní příspěvek pro Místní akční skupinu Nad Orlicí, SDH Svatý Jiří a Český 

červený kříž 

5. Návrh na nákup pozemků pro výstavbu 

6. Zpráva kulturního výboru 

7. Rozpočtové opatření 1-2020 

8. Diskuze 

9. Souhrn usnesení 

10.  Závěr 

 

 

1. Zasedání zahájil v 19 hodin starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se 7 zastupitelů. 

Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla jmenována Milena Čermáková, 

ověřovateli zápisu František Motl a Milan Vincenc. Navržený program byl schválen.   

1.1. OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Františka Motla a pana Milana Vincence.  

2.1. OZ schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání VZ ze dne 6.12.2019 

Pan František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. Starosta ve své zprávě podá 

informace k úkolům z minulého zasedání.  

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Komunikace kolem hasičské zbrojnice. Podle vyjádření Policie České republiky je námi 

navrhovaný sklopný sloupek nedostatečný. Policie navrhuje buď sloupek s majákem a nebo 

květináče označené reflexními pruhy. V současné době je návrh řešení na dopravním odboru 

ve Vysokém Mýtě. Komunikace 1c od Markových k Pavlíčkovým bude doplněná značkou 

Průjezd zakázán.   

Podali jsme dotaci na dětské hřiště na mikroregion Vysokomýtsko.  

S podáním dotace na výstavbu altánu čekáme na přesné podmínky od ZIF.  

Chtěli jsme podat i žádost o dotaci na spolkovou vybavenost, ze které jsme chtěli pořídit 

nůžkové stany a plastové sety do stánků ne den řemesel. Podmínky dotace jsou, že venkovní 

mobiliář může činit pouze 30% celkových nákladů. Proto tuto dotaci podávat nebudeme a 2 

nůžkové stany zakoupíme i bez dotace.  

Na webu obce je zveřejněna Výroční zpráva o podávání informací dle zákona 106/1999 Sb. 

Za rok 2019. Byly celkem 4 žádosti, na které bylo řádně odpovězeno.  



Odpadové hospodářství. Povinné hlášení na ISPOP jsme již podali. Směsného odpadu bylo 

celkem 36,267 tuny a cena za 1 kg byla 1,86 Kč. Velkoobjemového odpadu bylo celkem 1,43 

tuny a cena 2,43 Kč za kg. Plastu bylo 4,321 tuny a cena 11,62 Kč za kg, skla bylo 4,686 tuny 

a cena byla 1,57 Kč za kg, platí se jen manipulace s kontejnerem, papír 2,423 tuny a 7,06 Kč 

za kg, také se platí jen za manipulaci. Bioodpadu bylo celkem 54,09 tuny a cena byla 0,27 Kč 

za kg. Kovový odpad byl 3,28 tuny. Celkem bylo 103,217 tuny odpadu, z toho vytříděného 

65,52 tuny a směsného 37,697 tuny, koeficient třídění je 63 %. Celkové náklady obce na 

likvidaci odpadu byly 182.271 Kč, poplatky byly vybrány ve výši 92.639 Kč a příjmy 

z EkoKomu byly 53.561 Kč. Obec doplácela 36.071 Kč. Konec skládkování by měl být v roce 

2030. Je nutné, abychom i nadále třídili stejně a postupně i zvyšovali podíl vytříděného 

odpadu. Pokud dodržíme navrhovaný koeficient třídění, tak budeme platit základní poplatek 

(v současnosti 500,- Kč za tunu směsného odpadu), pokud třídící koeficient nedodržíme tak 

budeme platit navíc motivační poplatek, který začíná na 800 Kč za tunu. Postupně budou 

narůstat poplatky i nutný koeficient třídění. Díky velkému množství bioodpadu nám 

koeficient třídění vychází dobře. Bohužel nejsou zohledněny kompostéry, které byly pořízeny 

z dotace mikroregionu. Nově je na sběrném místě u prodejny popelnice na použité tuky 

z domácností - černá s oranžovým víkem. Tuky se do této popelnice hází v uzavřené PET 

lahvi.  

Hospoda. Pro obec je to hospodářská činnost, celkové příjmy byly 469.301 Kč. Náklady pak 

383.615 Kč. V hlavní činnosti obce, v rozpočtu obce jsou ještě náklady na hospodu 204.640 

Kč, v této částce jsou zahrnuty energie ve výši 51.117 Kč (plyn 24.989, elektřina 23.500 a 

voda 2.627), opravy a zakoupené vybavení. Od dubna končí stávající obsluha, tak hledáme 

brigádníka.  

Vodohospodářství v roce 2019. Náklady na kanalizaci byly 116.000 Kč, fakturováno bylo 

7886 m³ a náklady byly 14,77 Kč za m³. Spotřeba vody v hospodě (čp.34) byla 64 m³, na 

úřadě 9 m³, v pumpě u rybníka 40 m³ a ve skladu 1 m³, v hasičské zbrojnici máme paušál  

16 m³. Předpokládané náklady pro rok 2020 jsou 137.000 Kč, fakturace 8000 m³ a náklady by 

byly 17,13 za m³. 

Stav obyvatel obce je k 1.1.2020 242 obyvatel, dále je u nás hlášeno 6 cizinců, 5 má trvalý 

pobyt a jeden přechodný pobyt. Celkem tedy 248 obyvatel.  

 

4. Žádost o územní příspěvek pro Místní akční skupinu Nad Orlicí, SDH Svatý Jiří a 

Český červený kříž 

MAS Nad Orlicí, jejímž jsme členy nás požádala o příspěvek na činnost. Schvalujeme 

příspěvek 10 Kč na obyvatele za rok do konce volebního období, což je do roku 2022.  

Dále nás o příspěvek požádal Český červený kříž na opravu jejich budovy v Ústí nad Orlicí. 

Vzhledem k tomu, že přispíváme Oblastní charitě Ústí nad Orlicí a nadačnímu fondu 

Orlickoústecké nemocnice a dosah služeb ČČK není až do naší obce, tak jsme se rozhodli 

nepřispět. 

S další žádostí o finanční podporu nás oslovil Sbor dobrovolných hasičů ze Svatého Jiří, na 

tradiční soutěž mladých hasičů O pohár obce Svaté Jiří. Jako tradičně jim přispějeme 2.000 

Kč. 

3.1. OZ schvaluje roční územní příspěvek na činnost MAS Nad Orlicí ve výši 10 Kč na 

obyvatele dle stavu obyvatel k 1.lednu daného roku. Roční příspěvek se stanovuje na 

roky 2020, 2021 a 2022. 

Hlasování: 7-0-0 

4.1. OZ zamítá žádost ČČK o příspěvek na rekonstrukci budovy OS ČČK 

Hlasování: 7-0-0 

5.1. OZ schvaluje příspěvek SDH Svatý Jiří ve výši 2.000 Kč na pořádání soutěže 

28.ročníku O pohár obce Svatý Jiří. 



Hlasování: 7-0-0 

 

5. Návrh na nákup pozemků pro výstavbu 

Starosta předložil ke schválení návrh na nákup pozemků pro výstavbu. Jedná se o pozemky 

nad rybníkem, pod bývalými kurníky. Již na minulém zasedání jsme informovali, že se 

snažíme tyto pozemky odkoupit, aby měla obec parcely pro zájemce o výstavbu. V současné 

době na obecním úřadě evidujeme 5 žádosti o parcely. Jedná se celkem o šest pozemků 

s různou výměrou. Nakonec jsme se po složitých jednáních s majiteli shodli na ceně 180 Kč 

za m². Pan Vlastimil Doležal dostal pozemek darem a když ho prodá do 5 let od nabytí, tak 

musí zaplatit daň z příjmu. Abychom co nejdříve mohli realizovat zasíťování parcel, tak jsme 

se rozhodli mu tuto daň zaplatit. Bude se platit v roce 2021. Po podepsání kupních smluv 

zahájíme projektové přípravy na zasíťování pozemků.  

Budeme kupovat tyto pozemky: 

 3029  Jaroslav Doležal 1606 m² 

 3030  Libuše Vincencová 1147 m² 

 3031  Jaroslava Džbánková 1147 m² 

 3032  Jan Doležal    459 m² 

 3034  Vlastimil Doležal 5512 m² 

 3065  Josef Doležal  1147 m² 

              11018 m² x 180 Kč=1.983.240 Kč 

   Poplatky za vklad na katastr nemovitostí 12.000 Kč 

               1.995.240 Kč 

6.1. OZ schvaluje nákup pozemků pro výstavbu RD pp.č.3029, 3030, 3031, 3032, 3034, 

3065 o celkové výměře 11018 m² za 180 kč za m². 

Hlasování: 7-0-0 

7.1. OZ schvaluje úhradu daně z příjmu u parcely pp.č.3034  

Hlasování: 7-0-0 

 

6. Zpráva kulturního výboru 

Pan Opat nás informoval, že schůzka kulturního výboru bude až 24. února, takže ještě není 

úplně jasný plán a není vyhotovena zpráva za rok 2019. Ale akce, které nás čekají a které již 

víme. V roce 2020 je 110.výročí založení místní knihovny, tak budou nějaký akce k tomu. 

Pomalu už chystá Cyrilometodějský den řemesel, opět bude 5.července. Vyšel zpravodaj a 

pomalu se už připravuje další. Byla tradiční novoroční procházka, kterou jako vždy vedl pan 

Josef Hlávka, letos byla zakončena v obecní hospodě. Byly celkem tři besedy, dvě o 

dopravních předpisech, které měl pan Opařil, a beseda s Jawou na cestách Černobyl, kterou 

měl pan Franc. V kinosálku se promítal film Na střeše a hasiči měli občerstvení klobásy a 

kuřecí stehna z udírny. 5. dubna bude repríza pohádky Andulka a loupežníci. A v září by měl 

mít besedu pan Vlastimil Vondruška, jeden z nejčtenějších současných českých autorů. Tuto 

akci plánujeme v rámci oslav výročí knihovny. Pro aktuální informace sledujte obecní 

webové stránky a vývěsky v obci.  

 

7. Rozpočtové opatření 1-2020 

Na základě schváleného nákupu pozemků předložila paní Čermáková ke schválení 

rozpočtovou změnu. Jedná se o navýšení paragrafu 3639 o 1.000.000 Kč na nákup pozemků. 

Na straně příjmů je proti tomu položka 8115 také 1.000.000 Kč z finančních rezerv.  

Rozpočtová změna je přílohou zápisu. 

8.1. OZ schvaluje Rozpočtové opatření č. 1-2020 

Hlasování: 7-0-0 

 



 

 

 

8. Diskuze 

Byla vznesena otázka, kdy bude přistaven kontejner na bioodpad. Starosta informoval, že teď 

na kontejnerech probíhá údržba a v nejbližší době bude opět přistaven na tradiční místo před 

čp.17.  

Další dotaz se týkal schůdnosti čertovy lávky. Že je v některých místech cesta hodně úzká a 

nebezpečná. Starosta slíbil, že údržbu poptáme u PALETY a u města Brandýs nad Orlicí 

(Paleta zřídila naučnou stezku a město je majitelem pozemku). 

 

9. Souhrn usnesení 

1.1. OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Františka Motla a pana Milana Vincence.  

2.1. OZ schvaluje program zasedání.  

3.1. OZ schvaluje roční územní příspěvek na činnost MAS Nad Orlicí ve výši 10 Kč na 

obyvatele dle stavu obyvatel k 1.lednu daného roku. Roční příspěvek se stanovuje na 

roky 2020, 2021 a 2022. 

4.1. OZ zamítá žádost ČČK o příspěvek na rekonstrukci budovy OS ČČK 

5.1. OZ schvaluje příspěvek SDH Svatý Jiří ve výši 2.000 Kč na pořádání soutěže 

28.ročníku O pohár obce Svatý Jiří. 

6.1. OZ schvaluje nákup pozemků pro výstavbu RD pp.č.3029, 3030, 3031, 3032, 3034, 

3065 o celkové výměře 11018 m² za 180 kč za m². 

7.1. OZ schvaluje úhradu daně z příjmu u parcely pp.č.3034 

8.1. OZ schvaluje Rozpočtové opatření č. 1-2020 

 

 

10. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 20:05 a poděkoval občanům za účast a pozval je na 

kulturní akce, které v obci budou. Příští veřejné zasedání bude 15. května 2020. 

V Oucmanicích 21. 02. 2020 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    František Motl 

      Milan Vincenc 


